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P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.1.11.2018 

 posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji 

Rady Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 27 grudnia 2018 roku.  

 
 

 

 

 

 Na stan 9 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności                      

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczyła Przewodniczący Komisji – Pani Anna Kaczor. 

 

Protokołowała pracownik obsługi biurowej Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu 

Miejskiego w Olecku – Barbara Skarżyńska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska,  

 Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Janina Anuszkiewicz, 

 Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – 

Anna Kaczor,  

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir 

Hatalski, 

 Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Maria Wiktorzak, 

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska, 

 Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa 

Zalewska-Drozd, 

 Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji – Monika Dudycz-Stefanowska, 

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Edyta Truszczyńska. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

powitała przybyłych na posiedzenie i przedstawiła następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Opracowanie planu pracy Komisji na 2019 rok. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wolne wnioski.  

 

Uwag do porządku posiedzenia Komisji nie zgłaszano.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców o wykonanie remontu 

ulicy Słonecznej; 
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Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

powiedział, że w dniu jutrzejszym podczas obrad sesji wprowadzi projekt ww uchwały. 

Należy przekazać wniosek mieszkańców do rozpatrzenia zgodnie z właściwością 

Burmistrzowi Olecka.  

Dnia 28 listopada br. mieszkańcy ul. Słonecznej oraz ul. Zielonej zwrócili się do Rady 

Miejskiej w Olecku z wnioskiem o wykonanie remontu ulicy Słonecznej. Dnia 7 grudnia br. 

Burmistrz wystosował do mieszkańców odpowiedź, że projekt przebudowy omawianej ulicy 

zostanie zlecony w przyszłym roku budżetowym, po rozstrzygnięciu przetargów  

i wygospodarowaniu oszczędności.  

W dniu 14 grudnia br. odbyło się posiedzenie nowej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji,  

na której szczegółowo omówiono przedmiotowy wniosek. Komisji Skarg (…) przedstawia się 

wnioski, które dotyczą kompetencji Rady Miejskiej, o ile w kompetencji Rady leży 

uchwalenie planu inwestycyjnego, o tyle sama inicjatywa inwestycyjna, jak i cały projekt 

budżetu, należy do wyłącznej kompetencji Burmistrza. W wyniku analizy wniosku Komisja 

stwierdziła, co następuje: 

1. Zarzut mieszkańców, że Gmina Olecko lekceważy i oszukuje mieszkańców od około 30 lat 

nie znajduje uzasadnienia w stanie prawnym przedmiotowej drogi. Przedmiotowa droga 

przejmowana była przez Gminę Olecko etapami. Odcinki drogi, których zły stan jest 

najbardziej odczuwalny przez mieszkańców, zostały przejęte przez Gminę 28 października 

2010 r., czyli 8 lat temu. Inwestycje drogowe to najdroższe inwestycje w Gminie. Gdyby  

w obecnej chwili przebudować i wykonać remonty wszystkich dróg, to przez najbliższe 50 lat 

nie byłoby żadnych innych inwestycji. Do tego typu inwestycji należy podchodzić 

realistycznie. 

2. Argument zakończenia inwestycji polegającej na budowie budynku wielorodzinnego  

nie pozostaje bez znaczenia z dwóch powodów: po pierwsze - wykonanie drogi przed 

inwestycją wiązałoby się z jej późniejszym niszczeniem ze względu na konieczność 

doprowadzenia różnych sieci i instalacji takich jak woda, kanalizacja sanitarna i deszczowa, 

energia elektryczna, ciepło sieciowe oraz sieci teletechniczne. Zasadnym jest więc budowanie 

drogi po zakończeniu inwestycji na działkach przylegających. Drugim ważnym argumentem 

jest zagęszczenie tzw. „potoku" pojazdów i mieszkańców. Przed rozpoczęciem inwestycji 

wielorodzinnej tylko część przedmiotowej drogi stanowiło dojazd do nieruchomości 

zabudowanych (4 budynki jednorodzinne) oraz pośrednio do zabudowy szeregowej, 

 do których dostęp pieszy znajduje się od strony ul. Zielonej. Po wybudowaniu budynku 

wielorodzinnego do "potoku" mieszkańców i pojazdów dojdzie jeszcze około 45 mieszkań 

(około 150 mieszkańców). 

3. Biorąc pod uwagę ogólny układ komunikacyjny tego terenu (zawarty pomiędzy ulicami 

Kolejową, Słoneczną, Wojska Polskiego i Zieloną), konieczne jest w niedługim czasie 

zaplanowanie takich rozwiązań, by nie nastąpił paraliż komunikacyjny. W tym celu już  

na etapie opracowywania mpzp (30 czerwca 2017 r.) uwzględniono włączenie ul. Słonecznej 

do ul. Wojska Polskiego. Rozwiązanie zaproponowane przez Burmistrza, mianowicie 

wygospodarowanie środków w budżecie na 2019 r. na wykonanie projektu budowlanego 

ulicy, wychodzi naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców. Dodać należy, że proces 

inwestycyjny na etapie projektowym nie będzie trwać krócej niż 1 rok. 

Po analizie wniosku mieszkańców o wykonanie remontu ul. Słonecznej Rada Miejska  

w Olecku uznaje się za niewłaściwą do jego rozpatrzenia.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

zapytała, czy w projekcie budowlanym ulicy będą uwzględnione miejsca parkingowe. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że podczas powstawania projektu drogi zawsze bierze się pod uwagę takie 

rozwiązania, pod warunkiem, że pozwalają na to warunki gruntowe. Na omawianym terenie 

warunki są odpowiednie i istnieje możliwość uwzględnienia miejsc parkingowych. Projektant 

rozplanuje teren łącznie ze ścieżkami rowerowymi i chodnikami. W pobliżu znajduje się były 
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cmentarz ewangelicki, który w miejscowym planie ma swoje przeznaczenie jako zieleń 

parkowa. Alejki, które znajdują się na jego terenie, doskonale wpisują się w ścieżki rowerowe 

oraz spacerowe. Gmina przygotowuje się do tej inwestycji. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

spytała, czy istnieje możliwość innego zapisu niż zieleń parkowa, np. były cmentarz. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

udzielił odpowiedzi, że mpzp zawiera zapis, że chodzi o teren byłego cmentarza. Pieczę nad 

tym obszarem sprawuje konserwator zabytków, zatem obowiązują ustalenia wynikające  

z przepisów odrębnych z zakresu ochrony i opieki nad zabytkami. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

wniosku mieszkańców o wykonanie remontu ulicy Słonecznej. 

 

d) projekt uchwały w sprawie wskazania radnego Rady Miejskiej w Olecku do Oleckiej 

Rady Młodzieżowej; 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

oznajmiła, że w związku z odbytymi wyborami do Rady Miejskiej oraz przeprowadzonymi  

w placówkach oświatowych Gminy Olecko wyborami do Oleckiej Rady Młodzieżowej 

Burmistrz Olecka w dniu 9 października 2018 r. Zarządzeniem Nr ORN.0050.124.2018 

ogłosił zbiorcze wyniki wyborów. W świetle statutu Oleckiej Rady Młodzieżowej w skład 

Rady wchodzi 14 młodzieżowych Radnych wybranych w okręgach wyborczych, a także 

spośród Radnych Rady Miejskiej wybiera się jednego kandydata z najmłodszych wiekiem.  

W związku z upływem kadencji Rada Miejska wybiera spośród siebie Radnego, który 

wejdzie w skład ORM. Komisja Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa 

oraz Komisja Planowania, Budżetu i Gospodarki Rady Miejskiej w Olecku zarekomendowały 

Radnego Jakuba Dziubińskiego jako kandydata do ORM. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

zaproponowała kandydaturę Radnego Jakuba Dziubińskiego. Zapytała, czy Radny zgadza się 

na kandydowanie. 

 

Członek Komisji – Jakub Dziubiński 

zgodził się na kandydowanie. 

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wskazania 

radnego Rady Miejskiej w Olecku do Oleckiej Rady Młodzieżowej. 

 

Komisja zaproponowała Radnego Jakuba Dziubińskiego do Oleckiej Rady Młodzieżowej.   

 

e) projekt uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział  

w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych; 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

powiedziała, że dotychczas wysokość ekwiwalentu ustalana była za pomocą wskaźnika,  

nie mogła przekraczać 1/175 przeciętnego wynagrodzenia, ogłaszanego co kwartał przez 

Prezesa GUS w Dzienniku Urzędowym Rzeczpospolitej Polskiej „Monitor Polski”  

na podstawie art. 20 pkt 2 ustawy z dnia 17 grudnia 1998 r. o emeryturach i rentach  
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z Funduszu Ubezpieczeń Społecznych (Dz. U. z 2018 r. poz. 1270 ze zm.) przed dniem 

ustalenia ekwiwalentu, za każdą godzinę udziału w działaniu ratowniczym. Za udział  

w szkoleniu pożarniczym przysługuje ekwiwalent w wysokości 1/275 przeciętnego 

wynagrodzenia. Wskaźnik ten zmieniał się co kwartał, zatem ekwiwalent był automatycznie 

waloryzowany w rytm aktualizujących się komunikatów Prezesa GUS. W gminach 

ościennych wprowadzono stałe stawki wysokości ekwiwalentu pieniężnego. Kalkulując 

stawkę ekwiwalentu dla jednostek w Gminie Olecko wzięto pod uwagę analizę przeciętnego 

wynagrodzenia na podstawie wskaźnika za okres ostatnich 3 lat. Proponuje się wysokość 

ekwiwalentu pieniężnego przysługującego członkom ochotniczej straży pożarnej za udział  

w działaniu ratowniczym w wysokości 24 zł za każdą godzinę udziału w działaniu,  

z zastrzeżeniem, iż wysokość ekwiwalentu za udział w działaniach ratowniczych  

o charakterze zabezpieczenia imprezy publicznej zapewniającej ochronę życia, zdrowia, 

mienia i środowiska wyniesie 14 zł za każdą godzinę udziału. Wysokość ekwiwalentu 

pieniężnego za udział w szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż 

pożarną lub gminę wyniesie 14 zł za każdą godzinę udziału. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zapytał, ile średnio przeznacza się środków na ekwiwalenty dla jednostek OSP w ciągu roku  

z budżetu Gminy. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

odparła, że wszystko zależy od ilości działań ratowniczo-gaśniczych. W ubiegłym roku 

Gmina przeznaczyła ok. 30.000 zł, w tym roku – ok. 50.000 zł. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zdaniem Radnego należy podnieść kwotę do 30 zł za każdą godzinę udziału w działaniu. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

powiedziała, że zgodnie z ustawą o ochronie przeciwpożarowej wysokość ekwiwalentu nie 

może przekraczać 1/175 przeciętnego wynagrodzenia, ogłaszanego co kwartał przez Prezesa 

GUS. Obecnie stawki za udział w działaniu pożarniczym wynoszą 26,17 zł za każdą godzinę 

oraz za udział w szkoleniu 16,65 zł.  

  

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

spytała, jak prezentują się kwoty wypłacane w ciągu bieżącego roku. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

odpowiedziała, że w pierwszym kwartale – 26,42 zł, w drugim – 25,83 zł, w trzecim –  

26,17 zł. Średnia ekwiwalentu wyniosła 26,14. Nadmieniła, że do tej pory za udział  

w działaniach ratowniczych o charakterze zabezpieczenia imprezy publicznej zapewniającej 

ochronę życia, zdrowia, mienia i środowiska strażacy z jednostek OSP nie otrzymywali 

ekwiwalentu. W dniu 17.12.2018 r. odbyło się zebranie ze związkiem OSP, podczas którego 

strażacy wyrazili się pozytywnie o projekcie uchwały. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, jaki jest powód ustalenia stałej stawki ekwiwalentu. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

odpowiedziała, że Regionalna Izba Obrachunkowa podczas kontroli zakwestionowała 

ustalenie wysokości za pomocą wskaźnika. Działanie takie jest niezgodne z dyspozycją art. 

28 ust. 2 w związku z art. 28 ust. 1 ustawy o ochronie przeciwpożarowej. Za właściwy sposób 

należy uznać kwotowe określenie stawki ekwiwalentu. 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 
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zaproponował Komisji, aby pozostawić ekwiwalent pieniężny za udział w działaniach 

ratowniczych w wysokości 1/175 przeciętnego wynagrodzenia, ogłoszonego przez Prezesa 

GUS oraz 1/275 za udział w szkoleniach pożarniczych. 

 

Komisja, przy 5 głosach za i 1 przeciw, przyjęła wniosek o pozostawienie ekwiwalentu 

pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych w wysokości 1/175 oraz 1/275 za udział  

w szkoleniach pożarniczych przeciętnego wynagrodzenia ogłoszonego przez Prezesa GUS.  

 

Więcej pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 1 głosie za, 5 głosach przeciw, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych  

lub szkoleniach pożarniczych. 

 

f) projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Pomoc w formie posiłku 

dla dzieci i uczniów udzielana na wniosek dyrektora szkoły lub przedszkola” w ramach 

wieloletniego rządowego programu ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023; 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska 

poinformowała, że uwzględniając wsparcie finansowe gmin określone uchwałą Nr 140 Rady 

Ministrów z dnia 15 października 2018 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego 

programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 uchwala się gminny program 

osłonowy w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. Do tej pory 

obowiązywał program osłonowy „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020.  

Program przewiduje 3 Moduły: 1 – pomoc dla dzieci i młodzieży, 2 – pomoc dla osób 

dorosłych, 3 – organizacji stołówek oraz miejsc przeznaczonych do spożywania posiłku  

w szkołach. Realizatorem Modułu 1 i 2 jest pomoc społeczna, natomiast Modułu 3 – Minister 

Edukacji. 

Program przewiduje udzielenie wsparcia w formie posiłku, świadczenia pieniężnego bądź 

rzeczowego dla dzieci i młodzieży, uczniów, osób dorosłych, w szczególności osób starszych, 

chorych, niepełnosprawnych i samotnych.  

Wnioskodawcą dotacji jest Burmistrz Olecka, wniosek zostanie złożony w styczniu 2019 r. 

Dotacja, którą będzie dysponowała Gmina na całość programu wyniesie 820.000 zł, z czego 

20% to wkład własny Gminy. Uzyskanie środków z programu uwarunkowane jest podjęciem 

3 uchwał dotyczących wieloletniego rządowego programu ,,Posiłek w szkole i w domu”  

na lata 2019-2023. Uchwały te są analogiczne do uchwał podjętych w 2014 roku do programu 

osłonowego „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020. 

Warunkiem udzielenia takiej pomocy i finansowania jej przez Miejski Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Olecku jest przyjęcie przez Radę Miejską odpowiedniego programu 

osłonowego na podstawie art. 17 ust. 2 pkt 4, który wskazuje, że do zadań własnych Gminy 

należy podejmowanie innych zadań z zakresu pomocy społecznej wynikających  

z rozeznanych potrzeb gminy, w tym tworzenie i realizacja programów osłonowych  

i art. 110 ust. 10 o wdrożeniu lokalnych programów pomocy społecznej ustawy z dnia  

12 marca 2004 r. o pomocy społecznej. Podjęcie uchwały umożliwi objęcie dożywianiem 

uczniów wymagających tej formy pomocy bez konieczności przeprowadzenia procedury 

 na wniosek dyrektora szkoły lub przedszkola do Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Olecku. Liczba dzieci i uczniów, którym udzielono pomocy w w/w sposób nie może 

przekroczyć 20% liczby uczniów i dzieci otrzymujących posiłek w szkołach i przedszkolach 

na terenie gminy w poprzednim miesiącu kalendarzowym, a w miesiącu wrześniu tej liczby  

z miesiąca czerwca. W ramach realizowania dożywiania w 2018 r. w trybie udzielenia 

pomocy w postaci posiłku bez wydawania decyzji administracyjnej oraz przeprowadzenia 

wywiadu środowiskowego, z tzw. list dyrektorskich, objęto wsparciem 40 uczniów.  
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Prawo do świadczeń z pomocy społecznej przysługuje osobom i rodzinom, jeżeli dochód nie 

przekracza kryterium 701 zł dla osoby samotnie gospodarującej oraz 528 zł dla osoby  

w rodzinie. W szczególnie uzasadnionych przypadkach, gdy uczeń albo dziecko nie spełnia 

tych wymagań, a wyraża chęć zjedzenia posiłku, odpowiednio dyrektor szkoły lub 

przedszkola informuje ośrodek pomocy społecznej, właściwy ze względu na miejsce 

zamieszkania ucznia lub dziecka, o potrzebie udzielenia pomocy w formie posiłku. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zapytał, czy wszystkie rodziny chcące skorzystać z tej formy wsparcia spełniają kryterium 

dochodowe. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska 

odpowiedziała, że rzadko zdarzają się przypadki, gdzie z powodu przekroczenia kryterium 

dochodowego rodziny otrzymują decyzję odmowną. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

spytał, czym różni się obecny program od poprzedniego. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska 

poinformowała, że różnicę między programami stanowi Moduł 3 – organizacja stołówek  

i miejsc spożywania posiłków w szkole, który podlega Ministrowi Edukacji. Modułu tego nie 

zawierał program „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014- 2020. W ramach 

tego Modułu możliwe będzie doposażenie stołówek. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zadał pytanie, jak wygląda pomoc materialna osobom starszym oraz czy wsparcie w formie 

pieniężnej rozlicza się w jakiś sposób. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska 

wyjaśniła, że przeprowadzany jest wywiad, wsparcie udzielane jest na zasiłek celowy  

na żywność. Kilka osób starszych objętych jest pomocą w formie posiłku dowożonego 

bezpośrednio do miejsca zamieszkania. Nie ma możliwości rozliczenia wsparcia w formie 

pieniężnej. Występują środowiska, gdzie istnieje zagrożenie zmarnotrawienia tych pieniędzy, 

monitorowane są one przez pracowników, jednak nie ma możliwości dotarcia  

do wszystkich.  

 

Członek Komisji – Jakub Dziubiński 

zaproponował, aby zamiast świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności były 

wydawane bony, czy będzie taka możliwość. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska 

dała odpowiedź, że na pomoc w formie bonów należałoby przeprowadzić odpowiednie 

procedury i wyłonić wykonawcę – sklepy, które podjęłyby się współpracy.  

 

Komisja, przy 6 głosach za, przyjęła wniosek, aby zamiast świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności były wydawane talony. 

 

Więcej pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

programu osłonowego „Pomoc w formie posiłku dla dzieci i uczniów udzielana na wniosek 

dyrektora szkoły lub przedszkola” w ramach wieloletniego rządowego programu ,,Posiłek  

w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 
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g) projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do udzielenia wsparcia w zakresie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku  

lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2019-2023; 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska 

oznajmiła, iż prawo do świadczeń z pomocy społecznej przysługuje osobom i rodzinom, 

jeżeli dochód osoby samotnie gospodarującej lub dochód na osobę w rodzinie nie przekracza 

kryterium dochodowego, którym mowa w art. 8 ust. 1 pkt 1 i 2 ustawy o pomocy społecznej. 

Obecnie od dnia 1 października 2018 r. są to kwoty: 701 zł dla osoby samotnie 

gospodarującej oraz 528 zł dla osoby w rodzinie - Rozporządzenie RM z dnia 11 lipca 2018 r. 

w sprawie zweryfikowanych kryteriów dochodowych oraz kwot świadczeń pieniężnych  

z pomocy społecznej (Dz.U. z 2018 r. poz. 1358). Przyjęcie uchwały spowoduje, że wsparcie 

trafi do szerszej grupy odbiorców. Po podwyższeniu kryterium dochodowego dochód  

w rodzinie nie może przekraczać 792 zł na osobę, dla osoby samotnie gospodarującej –  

1.051, 50 zł, zatem większa liczba osób będzie mogła skorzystać z programu. 

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do udzielenia wsparcia w zakresie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

 

h) projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych  

na pomoc w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowania 

gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023; 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska 

powiedziała, że pomoc w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowania gmin  

w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 nie jest uznaniowa, 

muszą zostać spełnione kryteria dochodowe. Rada gminy na podstawie art. 96 ust. 2 i 4 

ustawy o pomocy społecznej podejmuje stosowną uchwałę, na podstawie której odstępuje się 

od żądania zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin, jeżeli dochód osoby 

samotnie gospodarującej, osoby w rodzinie lub dochód rodziny nie przekracza 150% 

kryterium dochodowego określonego w art. 8 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej. 

Na podstawie podjętej uchwały nie żąda się zwrotu za udzielony posiłek, świadczenie 

pieniężne na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zwrócił uwagę, że osoby samotnie wychowujące dzieci nie powinny zaliczać się do kategorii 

dochodu na osobę w rodzinie. Nie tworzą pełnej rodziny. Osoby te powinny być zaliczane  

do grupy osób samotnie gospodarujących. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska 

odpowiedziała, że tego typu regulacje zależne są od ustawodawcy. 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
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Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia zasad 

zwrotu wydatków poniesionych na pomoc w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego  

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 

finansowania gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023.  

 

i) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Olecko na 2019 rok; 

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. przeciwdziałania uzależnieniom – Monika Dudycz-Stefanowska 

poinformowała, że Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla Gminy Olecko na 2019 rok jest zgodny z ustawą z dnia 26 października 

1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Źródłem 

finansowania zadań określonych w niniejszym Programie są dochody gminy pochodzące  

z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, wniesione przez 

podmioty gospodarcze w roku 2019, które mogą być wykorzystane wyłącznie  

na profilaktykę. Wpływy na przyszły rok planuje się w wysokości 461.000 zł. 

Przedłożony Program jest kontynuacją zadań realizowanych w Gminie Olecko w 2018 r.  

oraz w latach poprzednich i jest opracowany na podstawie dotychczasowego doświadczenia. 

Największe zadanie związane jest z prowadzeniem profilaktycznej działalności informacyjnej 

i edukacyjnej w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania 

narkomanii, w szczególności dla dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie pozalekcyjnych 

zajęć sportowych, a także działań na rzecz dożywiania dzieci uczestniczących  

w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-wychowawczych i socjoterapeutycznych - 

317.147 zł. Wzorem ubiegłych lat zaplanowano dotacje na prowadzenie przez Towarzystwo 

Przyjaciół Dzieci i Parafialny Zespół Caritas przy Parafii NMP Królowej Polski 2 świetlic 

oraz na prowadzenie zajęć terapeutycznych w 3 szkołach podstawowych: w Gąskach, 

Judzikach i Szkole Podstawowej Nr 4 na Osiedlu Siejnik. W roku 2019 planowane jest 

kontynuowanie finansowania placówek wsparcia dziennego oraz opiekuńczo-

wychowawczych, w tym dożywianie dzieci i organizowanie dla nich wypoczynku. Poradnia 

Terapii Uzależnienia od Alkoholu, Narkotyków i Współuzależnienia PROGRES – 

dofinansowywana w ramach programu – jest miejscem gdzie udzielana jest wszechstronna 

pomoc osobom uzależnionym i ich rodzinom. Poradnia czynna jest od poniedziałku do piątku 

w godzinach umożliwiających szeroki dostęp wszystkim potrzebującym (przed południem 

oraz do późnych godzin popołudniowych). Punkt Konsultacyjno-Informacyjny dla Ofiar 

Przemocy w Rodzinie to placówka ukierunkowana na wszechstronną pomoc prawną, 

psychologiczną i terapeutyczną (grupa wsparcia i konsultacje indywidualne). Kolejnym 

zadaniem jest podnoszenie kwalifikacji członków Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Pełnomocnika poprzez udział w konferencjach, szkoleniach, 

warsztatach oraz związane z tym koszty udziału i dojazdu. Ostatnim zadaniem jest 

dokonywanie kontroli przestrzegania zasad i warunków korzystania z zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych, a w szczególności sprzedaży alkoholu osobom nieletnim  

i nietrzeźwym, odpowiedniego oznakowania stoisk z napojami alkoholowymi oraz 

podejmowanie interwencji w przypadku złamania prawa. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

zapytała, czy wpływy będą większe niż w obecnym roku. 

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. przeciwdziałania uzależnieniom – Monika Dudycz-Stefanowska 

odpowiedziała, że przedsiębiorcy w styczniu składają informacje o wielkości sprzedaży.  

Na podstawie tych danych ustala się wysokość opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów 

alkoholowych. Szacuje się, że będzie to kwota 461.000 zł, zostanie jednak zweryfikowana. 
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Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, czy w ramach Programu planowane są jakieś zadania inwestycyjne, np. budowa 

siłowni terenowych. 

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. przeciwdziałania uzależnieniom – Monika Dudycz-Stefanowska 

odpowiedziała, iż budowa siłowni terenowych nie należy do działań profilaktycznych. 

Dofinansowanie z Programu może objąć np. na wniosek Miejskiego Ośrodka Sportu  

i Rekreacji zakup sprzętu sportowego, który będzie służył szeroko rozumianej profilaktyce, 

by odciągnąć dzieci od zagrożeń, jakimi są uzależnienia. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zadał pytanie, czy szkoły również mogą zwrócić się o dofinansowanie do sprzętu sportowego. 

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. przeciwdziałania uzależnieniom – Monika Dudycz-Stefanowska 

wyjaśniła, że szkoły mogą zwrócić się z prośbą o dofinansowanie pod warunkiem, że sprzęt 

sportowy zostanie wykorzystany wyłącznie do zajęć profilaktycznych, nie na lekcjach 

wychowania fizycznego. Nauczyciele mogą składać swoje oferty na zajęcia profilaktyczne. 

Oferty muszą spełnić określone wymagania. Obecnie skończyły się zajęcia profilaktyczne  

w Szkole Podstawowej Nr 2, mające na celu pokazanie innych metod spędzania wolnego 

czasu niż przed monitorami telefonu i komputera oraz w przedszkolu, gdzie odbyły się zajęcia 

na temat radzenia sobie z emocjami poprzez zadania artystyczne. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapyta, ile było kontroli w tym roku. 

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. przeciwdziałania uzależnieniom – Monika Dudycz-Stefanowska 

powiedziała, że planowano 20 kontroli, jednak z uwagi na zmianę składu Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w ciągu roku zostało przeprowadzonych  

15 kontroli. Na przyszły rok zaplanowano również 15 kontroli ze względu na zmianę  

w ubiegłym roku przepisów dotyczących przedsiębiorców. Planując kontrolę Gminna 

Komisja (…) musi stworzyć mapę zagrożeń, m.in. sprawdzić, czy były zgłoszenia dotyczące 

zakłócenia porządku. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zdaniem Radnego najlepszymi zadaniami profilaktycznymi są te związane ze sportem, 

aktywnym spędzaniem czasu, warsztatami. 

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. przeciwdziałania uzależnieniom – Monika Dudycz-Stefanowska 

zgodziła się ze zdaniem Radnego. Przypomniała, że w mijającym roku w szkołach 

organizowane były przedstawienia teatralne adresowane do różnych grup wiekowych 

zawierające treści profilaktyczne. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

zapytała, czy znane są dane dotyczące ilości rodzin zagrożonych alkoholizmem, ilości osób 

współuzależnionych, ile dzieci znajduje się w takich rodzinach. 

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. przeciwdziałania uzależnieniom – Monika Dudycz-Stefanowska 

powiedziała, że nie dysponuje takimi danymi. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zwrócił uwagę, że ilość interwencji dotyczących zakłócania porządku publicznego pod 

wpływem alkoholu drastycznie wzrasta na przełomie ostatnich lat: w 2015 r. – 30, w 2016 r. – 

84, w 2017 r. – 116, w 2017 r. – 159. Zdaniem Radnego w przyszłym roku dobrze by było 
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zastanowić się nad celami, jakie można osiągnąć oraz sprawdzić, czy stosowane metody 

skutkują. 

 

Więcej pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla Gminy Olecko na 2019 rok. 

 

j) projekt uchwały w sprawie określenia warunków i trybu składania informacji  

na podatek od nieruchomości, informacji na podatek rolny, informacji na podatek leśny 

oraz deklaracji na podatek od środków transportowych za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej; 

 

Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji – Monika Dudycz-Stefanowska 

powiedziała, iż w rzeczywistości jest to uchwała porządkowa. Rada może określić warunki  

i tryb składania informacji na podatek od nieruchomości, podatek rolny i podatek leśny  

za pomocą środków komunikacji elektronicznej oraz wprowadzić możliwość składania 

deklaracji na podatek od środków transportowych za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej. W Gminie Olecko funkcjonują już takie formularze dla osób prawnych, jednak 

żaden podmiot jeszcze z tej formy nie skorzystał. 

W ramach realizacji projektu e-Gmina Olecko zaplanowano e-usługi m.in. możliwość 

składania deklaracji i informacji podatkowych, by umożliwić mieszkańcom jak najlepszy 

kontakt z wydziałem merytorycznym. 

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia 

warunków i trybu składania informacji na podatek od nieruchomości, informacji  

na podatek rolny, informacji na podatek leśny oraz deklaracji na podatek od środków 

transportowych za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

 

k) projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2018; 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

oznajmiła, że zgodnie z art. 263 ust. 2 ustawy z 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych 

organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego ustala wykaz wydatków 

niewygasających z upływem roku budżetowego oraz określa ostateczny termin dokonania 

wydatków ujętych w tym wykazie. Łącznie z wykazem wydatków, które nie wygasają  

z upływem roku budżetowego, organ stanowiący ustala plan finansowy tych wydatków  

w podziale na działy i rozdziały klasyfikacji wydatków, z wyodrębnieniem wydatków 

majątkowych. 

W budżecie Gminy Olecko na 2018 rok zaplanowano zadania inwestycyjne, na których ustala 

się wydatki niewygasające z końcem 2018 r., z ostatecznym terminem dokonania wydatków 

do 28 czerwca 2019 r.: 

1. Budowa drogi od ul. 11-go Listopada do ul. Produkcyjnej (projekt) – 27.170 zł. 

Umowa z wykonawcą została podpisana na kwotę 97.170 zł. Wykonawca zrealizował 

część projektu na kwotę 70.000 zł 2018 r., a w postaci wydatków niewygasających 

na 2019 r. pozostaje reszta kwoty. Zmiana terminu wykonania projektu spowodowana 

jest uzgodnieniami i konsultacjami z PGE Dystrybucja RE Ełk, korektą projektu 

związaną z przebudową urządzeń elektroenergetycznych przez PGE w trakcie prac 
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projektowych, uzyskaniem decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach 

przedsięwzięcia i decyzji lokalizacyjnej. Ostateczny termin wykonania projektu 

ustalony jest na 28.06.2019, jednak aneks zostanie podpisany z terminem wykonania 

do 29.03.2019 r. 

2. Zwiększenie i ochrona bioróżnorodności na obszarze miasta Olecko – 50.000 zł. 

Inwestycja przyjęta na sesji nadzwyczajnej w dniu 14 grudnia 2018 r. jest 

przygotowywana do złożenia wniosku o dofinansowanie w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Ze względu  

na krótki czas przygotowania opracowań (projekty, ekspertyzy, studium 

wykonalności) planuje się je wykonać do 14.01.2019 r., w uchwale został wpisany 

termin do 30.01.2019 r. 

3. Przebudowa oświetlenia ul. Grunwaldzka i ul. Wąska – 46.909,56 zł. Zmiana terminu 

wykonania zadania spowodowana jest zmianą opraw oświetleniowych, 

zaakceptowaniu opraw typu LED przez Inwestora, opóźnieniem w dostawie, gdzie 

montaż nie może przebiegać w temperaturze poniżej -5°C. Termin ustalono  

na 28.06.2019 r., jednak aneks zostanie podpisany do końca stycznia. 

4. Przebudowa oświetlenia ul. 11 Listopada i ul. Chopina – 63.356,99 zł. Zmiana 

terminu wykonania zadania spowodowana jest zmianą opraw oświetleniowych, 

zaakceptowaniu opraw typu LED przez Inwestora, opóźnieniem w dostawie, gdzie 

montaż nie może przebiegać w temperaturze poniżej -5°C. Termin ustalono  

na 28.06.2019 r., jednak aneks zostanie podpisany do końca stycznia. 

5. Rozbudowa z przebudową amfiteatru w Olecku – 2.355.633,53 zł. 20 listopada 

wstrzymano roboty budowlane w związku z niesprzyjającymi warunkami 

atmosferycznymi uniemożliwiającymi zachowanie warunków technicznych 

wykonania i odbioru robót określonych w projekcie budowlanym i specyfikacji 

technicznej. Termin wykonania może być przedłużony o 30 dni od dnia wznowienia 

robót potwierdzonym wpisem w dzienniku budowy przez Inspektora nadzoru.  

Zadania nie będą zakończone i rozliczone do końca grudnia 2018 roku, więc niezbędne 

jest ustalenie wydatków jako niewygasających z upływem roku 2018 i określenie 

ostatecznego terminu dokonania tych wydatków. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy wykonawca dochowa terminu realizacji zadania Rozbudowa z przebudową 

amfiteatru w Olecku, aby nie stracić dofinansowania. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, że maksymalny termin rozliczenia z dofinansowaniem to 30.04.2019 r.  

 

Więcej pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2018. 

 

 

l) projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2019-2028; 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

oznajmiła, że w projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Olecko na lata  

2019 – 2028 zgodnie z Zarządzeniem nr ORN.0050.138.2018 z dnia 15 listopada 2018 r. 

przedstawionej Komisji podczas ostatniego posiedzenia nie nastąpiły żadne zmiany. Uchwała 

wchodzi w życie z dniem 1.01.2019 r. 

 



 12 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2019-2028. 

 

m) projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Olecko na 2019 rok;  

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

powiedziała, że projekt budżetu Gminy Olecko na 2019 rok zgodnie z Zarządzeniem 

Burmistrza Olecka nr ORN.0050.139.2018 z dnia 15 listopada 2018 r. przedstawiony Komisji 

podczas ostatniego posiedzenia różni się od obecnej formy w dwóch miejscach:  

1) zadanie Pomoc finansowa Powiatowi Oleckiemu na realizację zadania z zakresu 

ochrony zdrowia w załączniku został wpisany program „Profilaktyka raka szyjki 

macicy na lata 2009-2020” – ten program został już zakończony, zamiast tego wpisuje 

się program „Profilaktyka zakażenia wirusem brodawczaka ludzkiego HPV na lata 

2019-2024”; 

2) podczas sesji, która odbyła się w listopadzie, uchwałą o programie współpracy  

z organizacjami pozarządowymi zostało wpisane zadanie  Wspieranie opieki  

nad zwierzętami bezdomnymi, w związku z tym musi być takie zadanie w załączniku 

o dotacjach dla organizacji pozarządowych na konkurs w formie zlecenia zadania 

organizacjom pozarządowym. Zadanie zostało wstawione w kwocie 5.000 zł, 

przenosząc środki z paragrafu Zakup usług. 

W uchwale zastosowano zapis „Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2019 roku  

i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego”. 

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Olecko na 2019 rok. 

 

b) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Olecku w obrębie 

ewidencyjnym Olecko 1; 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

oznajmiła, iż projekt uchwały będzie zdjęty z porządku obrad sesji. Burmistrz chciałby 

dokładnie przeanalizować i zapoznać się z projektem uchwały. 

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja nie opiniowała projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Olecku w obrębie ewidencyjnym 

Olecko 1 .  

 

c) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego - ul. Nocznickiego;  

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

powiedziała, że jest to uchwała intencyjna. Obszar objęty uchwałą położony jest pomiędzy  

ul. Wodną, ul. Zyndrama i ul. Nocznickiego. Jest to teren zagospodarowany i zurbanizowany, 

na ww terenie znajdują się 2 działki gminne 757/1 przy ul. Wodnej i 758/2 przy rzece Lega, 
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które w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego mogą zostać przeznaczone  

na budowę miejsc parkingowych. Autopoprawką powiększa się teren o 3 działki przy  

ul. Zyndrama – teren gminny 647/3, 662/2, 662/1, aby kompleksowo zagospodarować ten 

obszar miasta zachowując ład przestrzenny. 73 mieszkańców ul. Zyndrama i ul. Nocznickiego  

wystąpiło z wnioskiem o przystąpienie do mpzp z powodu trwającego na tych terenach 

(działka 666/1) postępowania w sprawie ustalenia warunków zabudowy dla budynku 

wielorodzinnego z usługami. Mieszkańcy nie chcą zgodzić się na powstanie budynku. 

Inwestor otrzymał odmowną decyzję o warunkach zabudowy, ponieważ wjazd na posesję jest 

zbyt wąski (2,90 m) i nie ma możliwości zabezpieczenia miejsc parkingowych.  

Samorządowe Kolegium Odwoławcze uchyliło decyzję, ponieważ badanie wjazdu na posesję 

nie należy do etapu wydawania decyzji o warunkach zabudowy. Zanim zostanie wydana 

pozytywna decyzja o warunkach zabudowy dla inwestora, procedura planistyczna powinna 

zakończyć się. 

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza,  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego - ul. Nocznickiego. 

 

a) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wydzierżawienie 

nieruchomości gruntowych; 

 

Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Maria Wiktorzak  

poinformowała, że projekt uchwały dotyczy uregulowania stanu władania gruntami już 

zajętymi i rozdysponowanymi, na cele komunikacyjne, na schody, rampy, dojścia  

do nieruchomości pod garażami, pod budynkami gospodarczymi, są wydzierżawiane na okres 

do lat 3. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym Burmistrz może wydzierżawić grunt  

w trybie bezprzetargowym, nie musi na to pozyskiwać zgody Rady Miejskiej. Uchwała Rady 

Miejskiej jest wymagana w przypadku, gdy po umowach zawartych na czas oznaczony  

do 3 lat strony zamierzają zawrzeć kolejne umowy, których przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość. Niniejsza uchwała dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów  

z dotychczasowymi dzierżawcami, przeznaczonych na cele różne oraz  garażowe, na okres 

 do 3 lat. Dotychczasowy termin umów upływa 30 grudnia 2018 r. Wszyscy dzierżawcy 

uregulowali czynsz. Uchwała obejmuje 23 działki, powierzchnie działek  

są niewielkie, największa znajduje się w Zatykach. Dodała, że w związku z wnioskiem 

zgłoszonym podczas ostatniej sesji przez sołtysa sołectwa Zatyki dotyczącym wstrzymania 

dzierżawy działki po byłej żwirowni wiejskiej i umożliwienia mieszkańcom dalszego 

korzystania ze żwirowni w celu naprawy zniszczonych odcinków dróg gminnych  

we własnym zakresie. Nieruchomość ta zostaje w granicach udokumentowanego obszaru 

górniczego, określonego w studium uwarunkowań i zagospodarowania przestrzennego miasta 

i Gminy Olecko. Złoża dotyczą działki o powierzchni ponad 4 ha stanowiącej własność 

prywatną osoby fizycznej, działka po byłej żwirowni ma 16 arów. Mieszkańcy bez koncesji 

nie mogą pozyskiwać żwiru z nieswojego gruntu, jest to niezgodne z prawem. Wydobycie 

kopalin musi odbywać się w sposób kontrolowany, co przypisane jest na dzierżawcę 

prowadzącego działalność gospodarczą w tym zakresie. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

stwierdził, że najlepszym wyjściem byłaby sprzedaż omawianych gruntów. 
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Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Maria Wiktorzak 

odpowiedziała, że nie można właściciela zmusić do kupna. Wiązałoby się to z podziałem 

geodezyjnym, ceną gruntu itp. Koszty czynności podziałowych, operatu szacunkowego,  

są większe niż koszty dzierżawy.  

 

Więcej pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na ponowne wydzierżawienie nieruchomości gruntowych. 

 

 

Do punktu 2 – Opracowanie planu pracy Komisji na 2019 rok. 

 

Komisja podczas dyskusji poddała pod rozwagę następujące tematy do planu pracy  

na 2019 rok: 

 aby Burmistrz Olecka wraz ze Starostą Oleckim zorganizowali spotkanie w celu 

podjęcia rozmów o zabezpieczeniu sytuacji nauczycieli Gminy Olecko, którzy stracą 

zatrudnienie spowodowane przekształceniami związanymi z reformą oświaty. Prosi  

o ewentualne sporządzenie sprawozdania na miesiąc kwiecień z ustaleń, jakie wynikną 

podczas rozmów; 

 o spotkanie Komisji Oświaty (…) z Burmistrzem w celu opracowania wspólnej 

koncepcji, którą będzie można przedstawić Komisji Zdrowia, Oświaty  

i Bezpieczeństwa przy Starostwie w Olecku podczas spotkania dotyczącego 

wspólnego wypracowania działań strategii, szeroko pojętego kształcenia w szkołach 

podstawowych i ponadpodstawowych. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

powiedział, że Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu jest w trakcie 

przygotowywania analizy dotyczącej prognozy przydziału godzin na rok szkolny 2019/2020  

w szkołach Gminy Olecko. Po zapoznaniu się z treścią analizy będzie możliwe podjęcie 

kroków dla współpracy ze Starostą Oleckim.  

 

 

Po dyskusji Komisja Oświaty ustaliła następujące tematy do planu pracy na rok 2019: 

 

 

Miesiąc 

 

Tematyka 

 

 

Styczeń 

 

Analiza prognozy przydziału godzin na rok szkolny 2019/2020 w szkołach 

Gminy Olecko. Opracowanie planu działań podniesienia poziomu edukacji                

w Gminie Olecko. 

 

Marzec 

 

Spotkanie ze Starostą i Komisją Zdrowia, Oświaty i Bezpieczeństwa 

Powiatu – związane ze strategią podniesienia poziomu edukacji w Powiecie 

Oleckim. 

 

Kwiecień 

 

Stan przygotowania Gminy Olecko do sezonu letniego 

 – temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej. 

 

Maj 

 

Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2018 

 – temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej. 

 

Sierpień 

 

 

Wnioski Komisji do budżetu Gminy Olecko na rok 2020. 
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Wrzesień 

 

Podsumowanie sezonu letniego  

– temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej. 

 

Grudzień 

 

 

Stan przygotowania Gminy Olecko do ferii zimowych. 

 

Więcej pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Sprawy wniesione zostały przekazane Radnym drogą elektroniczną.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Wolne wnioski. 

 

Komisja Oświaty (…) zgłosiła następujące wnioski: 

 o pozostawienie ekwiwalentu pieniężnego przysługującego członkom ochotniczej 

straży pożarnej za udział w działaniu ratowniczym w wysokości 1/175 a za udział  

w szkoleniach pożarniczych 1/275 przeciętnego wynagrodzenia ogłoszonego przez 

Prezesa GUS; 

 aby zamiast świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności były wydawane 

talony; 

 jest zainteresowana, jak w 2019 roku będzie wyglądać organizacja Gali Oleckiego 

Sportu. Zaproponowano przeprowadzenie plebiscytu na najlepszego sportowca, 

utworzenie Rady Sportu składającej się  z kilku, kilkunastu specjalistów w dziedzinie  

sportu oraz aby wyróżnić sportowców tylko z najlepszymi wynikami. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

powiedział, że jest umówiony z Dyrektorem Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w celu 

omówienia Gali Sportu w styczniu. Z pewnością Gala Sportu będzie kontynuowana w roku 

2019, natomiast scenariusz i realizacja pozostają do dyskusji podczas spotkania. W dniu 

dzisiejszym rozmawiał na ten temat z Kierownikiem Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu, 

zbierane są pomysły na realizację. Prawdopodobnie Gala odbędzie się na Hali Lega. 

 

 

 

 

 

Protokołowała 

Barbara Skarżyńska 

Przewodniczący Komisji 

Anna Kaczor 

 

 

 

         


